

Конституционные реформы в Венгрии

Стенькин Даниил Сергеевич,
доцент кафедры государственного и административного права
Мордовского государственного университета имени Н.П. Огарева,
кандидат юридических наук
d.s.stenkin@gmail.com

18 апреля 2011 г. парламент Венгрии принял новую конституцию страны – Основной закон Венгрии, который вступил в силу с 1 января 2012 г. На протяжении действия Основного закона под влиянием тех или иных причин в него неоднократно вносились широкомасштабные изменения. 28 июня 2018 г. в Венгрии была принята седьмая поправка к Основному закону. Конституционная трансформация кардинальным образом затронула идеологический характер Основного закона, правовое положение лиц, систему органов государственной власти и многое другое. Статья посвящена теоретическому анализу конституционной модернизации Венгрии: ее причин и последствий.

Ключевые слова: Основной закон Венгрии, Конституция Венгрии, Венгрия, конституционное развитие Венгрии, конституционализм, конституционные изменения, Государственное Собрание, ФИДЕС.

Constitutional Reforms in Hungary

Stenkin Daniil S.
Associate Professor of the Department of State and Administrative Law
of the National Research Ogarev Mordovia State University
PhD (Law)

The Hungarian Parliament adopted a new constitution – the Fundamental Law on the 18 of April in 2011. During the course of the Basic Law, large-scale changes were repeatedly made to it under the influence of various reasons. On June 28, 2018 in Hungary, the seventh amendment to the Basic Law was adopted. The constitutional transformation radically affected the ideological character of the Basic Law, the legal status of individuals, the system of state authorities and much more. The author's article is devoted to theoretical analysis of the constitutional modernization of Hungary: its causes and consequences.

Keywords: the Basic Law of Hungary, the Constitution of Hungary, Hungary, constitutional development of Hungary, constitutionalism, constitutional changes, the State Assembly, Fidesz.